



FÖDERALAGENTUR FÜR DIE SICHERHEIT
DER NAHRUNGSMITTELKETTE

FEDERAL AGENCY FOR THE SAFETY OF THE
FOOD CHAIN

Laborverwaltung

Bestuur Laboratoria

Mitteilung an die zugelassenen Labore und die
nationalen Referenzlabore

Note intended for the approved laboratories and
the national reference laboratories

DIENSTMITTEILUNG / OFFICE CIRCULAR

Datum / Date : 10/06/2013

Nr. /No AD/LABO/1068146

Anlagen/ Annexes -

Betreff: Module PT Schemes

Subject : PT Schemes Module

Planung

Um die Anforderungen der Verordnung (EG) Nr. 882/2004 des Europäischen Parlaments und des Rates vom 29. April 2004 über amtliche Kontrollen zur Überprüfung der Einhaltung des Lebensmittel- und Futtermittelrechts sowie der Bestimmungen über Tiergesundheit und Tierschutz effizienter zu erfüllen, haben die nationalen Referenzlabore (NRL) jetzt Zugang zu den Ergebnissen aller zugelassenen Labore, in ihrem Zuständigkeitsbereich, im Modul PT Schemes. Andererseits müssen die NRL im PT Modul die Ergebnisse der zugelassenen Labore von den Ringtests, die sie organisieren oder für die sie die Aufgabe bei den EU-RL übernehmen, eintragen. Diese neue Bestimmung ermöglicht es den Arbeitsaufwand der Einkodierung der Teilnehmer zu senken und die Fehlerrisiken der Übertragung der Ergebnisse einzugrenzen.

BU PT Schemes – LFSAGx
Chaussée de Namur, 22
B-5030 Gembloux
Tel. +32 81 62 03 00 Fax +32 81 62 03 01
Email : BUPTSchemes@afsca.be

Planning

In order to improve the efficiency of compliance with Regulation (EC) No 882/2004 of the European Parliament and the Council of 29 April 2004 on official controls performed to ensure the verification of compliance with feed and food law, animal health and animal welfare, the National Reference Laboratories (NRLs) have now access to the results of all approved laboratories related to their field of competence, by means of the PT Schemes Module. On the other hand, the NRLs shall enter in the PT Schemes Module the results obtained by the approved laboratories for interlaboratory tests organized by them or for which they are the point of contact with the EU-RLs. This new provision will reduce the work load of participants and allow them to lower the risk of errors when copying their results.

BU PT Schemes – LFSAGx
Chaussée de Namur, 22
B-5030 Gembloux
Tel. +32 81 62 03 00 Fax +32 81 62 03 01
Email : BUPTSchemes@afsca.be

Der Generaldirektor

Director general

For ir. Geert De Poorter, absent
Dr Walter Smedts (Sé / sgd.)